
 

مشکل بیکاری جوانان شهر فارس 
محمدحسن قوامی )دبیر خانه کارگر لارستان( در تماس 
با ایلنا، در ارتباط با اشتغال جوانان بیکار شهر »بیرم« واقع در 
شهرستان لارستان گفت: شهر بیرم در جنوب استان فارس و 
از توابع شهرستان لارستان است و سال هاست موضوع اشتغال 
جوانان بیکار و بومی این شهر را از مسئولان پیگیری می کنیم اما 
تا امروز بی ثمر بوده است.  او با بیان اینکه غالب جوانان بومی شهر 
»بیرم« به دنبال شغل می گردند، گفت: پیش از این ۹۰ درصد از 
جوانان بومی شهر بیرم برای کار به کشورهای عربی حاشیه خلیج 
فارس همانند قطر، دبی و عمان مهاجرت می کردند اما از آنجا 
که طی سال هایی ورود کارگران غیر مجاز به این کشورها ممنوع 
شده و همه کارگران ازجمله کارگران مهاجر شهر بیرم به کشور 
بازگردانده شدند، این افراد به دلیل فراهم نبودن فرصت های 
شغلی تاکنون نتوانسته اند برای خود شغلی فراهم کنند.  به گفته 
او؛ ساکنان قدیمی شهر بیرم و اطراف آن بیشتر کارگر و کشاورز 
هستند که آنهم به دلیل کسادی بازار ساخت و ساز در بخش 
ساختمان و خشکسالی های چند سال اخیر در بخش کشاورزی 
معیشت آن ها تامین نمی شود.  قوامی گفت: صرفا سیاست دولت 
برای اشتغال زایی شناسایی و ایجاد فرصت های شغلی در بخش 
معدن و صنعت است به همین دلیل دولت طی چند سال گذشته 
اقدام به شناسایی ۷۰ درصد از معادن منطقه )شامل معادن 
طلا، مس، نقره وآهن( کرده اما هنوز هیچ کار اجرایی صورت 
نگرفته است.  این فعال کارگری با بیان اینکه جوانان بیرمی و 
شهرستان لارستان نباید برای کار در شهرها و استان های دیگر 
سرگردان باشند آنهم وقتی زمینه فرصت های شغلی در منطقه 
وجود دارد، گفت: از مسئولان درخواست داریم مشکل اشتغال 
جوانان شهر بیرم و شهرستان لارستان را مرتفع کنند. ما منتظر 

و امیدوار هستیم. 

 ۳۰۰ هزار هکتار اراضی گلستان 
بیابان می شود

در روزهای اخیر شاهد گرد و غبار شدید در استان گلستان 
بودیم که البته کارشناسان معتقدند منشا این گرد و غبار کشور 
ترکمنستان بوده است. در هفته گذشته و بعد از ورود توده 
عظیم گرد و غبار به استان به ویژه غرب و مرکز استان دید به 
کمتر از ۳۰۰ متر رسیده بود و مراجعات مردم به مراکز درمانی 
به طور قابل ملاحظه ای افزایش پیدا کرد.  حمید سلامتی، 
مدیرکل منابع طبیعی استان گلستان گفته: در حال حاضر 
۳۰۰ هزار هکتار از اراضی و مراتع گلستان در معرض بیابانی 
شدن است و با افزایش بیابان زایی شاهد پیامد ریزگرد و گرد و 
غبار خواهیم بود که بر سلامت مردم نیز تأثیر خواهد گذاشت.  
مدیرکل منابع طبیعی استان افزود: در سفر اول رئیس 
جمهوری به استان ۱۱۵ میلیارد تومان برای بیابان زدایی به 
گلستان مصوب شد ولی تاکنون ۲۰ درصد آن تخصیص داده 
شده است. امروزه موضوع گسترش بیابان و گرد وغبار یکی 
از مهم ترین مسائل اقتصادی - اجتماعی و فرهنگی است. او 
خاطرنشان کرد: برنامه ریزی کردیم که در سفر دوم ریاست 
جمهوری به استان بتوانیم ۳۰۰ میلیارد تومان برای مقابله با 
بیابان زایی مصوب کنیم. باید سرعت اصلاح و احیای مراتع در 

گلستان افزایش پیدا کند وگرنه اوضاع بدتر خواهد شد. 

دریاچه نمک نه دریاچه ارومیه

عیسی کلانتری، رئیس سابق سازمان محیط زیست، در 
مصاحبه ای با اشاره به مصائب دریاچه ارومیه، گفته: اسمش 
شده دریاچه نمک نه دریاچه ارومیه! او توضیح داده که به 
آقای مخبر پیغام داده این مدیریت، دریاچه را خشک می کند 
و میلیون ها نفر آواره می شوند. کلانتری می گوید: در دریاچه 
دیگر آبی به آن صورت وجود ندارد، تا جایی که من اطلاع 
دارم، غلظت نمک در آن قسمتی هم که آب هست، به بالای ۵۰ 
درصد رسیده است. کلا کمتر از ۷۰۰ تا ۷۵۰ میلیون مترمکعب 
آب باقیمانده که آن هم آبی محسوب نمی شود و آب و نمک 
کامل است. تا آخر شهریور هم همین میزان تبخیر می شود 
و آبی نمی ماند، درواقع چیزی که می ماند اسمش می شود 
دریاچه سابق ارومیه.  او پیش از این در گفت وگویی مفصل با 
خبرآنلاین، گفته بود: »دریاچه خشک شود، گرد و غبار نمکی 
آن تا ۴۰۰ کیلومتر خواهد رفت، اگر دریاچه خشک شود به 
مرور مردم باید تبریز را تخلیه کنند، چراکه بیش از ۱۰ سال 
نمی توانند غبار نمکی را تحمل کنند، جابه جایی شهر تبریز 
شاید ۵۰۰ میلیارد دلار پول بخواهد.« حالا وقتی از حال دریاچه 

ارومیه از او می پرسم، می گوید: »دریاچه سابق ارومیه«. 

آموزش ابتدایی

اینجانب یک آموزگار بازنشسته مقطع ابتدایی هستم، 
معتقدم که آموزش این مقطع تحصیلی بسیار حائز اهمیت 
است و افراد باسواد و با تدبیر باید به آموزش فرزندانمان 
بپردازند و گزینش حساب شده ای باید وجود داشته باشد تا 

پایه گذاری آموزش فرزندانمان قوی باشد. 
کمالی از تهران 

سیگار

بعضی از رانندگان تاکسی بدون رعایت حال مسافرین 
اقدام به روشن کردن سیگار در طول مسیر می کنند و باعث 
ناراحتی مسافران می شوند. از مدیرعامل محترم تاکسیرانی 

تقاضا دارم برای این رانندگان جریمه ای در نظر بگیرند. 
یک شهروند از تهران 
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اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

 انتشار تصاویر اشخاص
 هنگام بازداشت

میزان نوشت: اخیرا تصاویری از لحظه 
بازداشت برخی از متهمان در رسانه ها و 
فضای مجازی منتشر شده که با هماهنگی 
قضائی نبوده است. طبق اعلام مرکز رسانه 
قوه قضائیه، طی هفته های گذشته تصاویری 
از لحظه بازداشت برخی متهمان)مهدی 
یراحی( در بعضی رسانه ها و فضای مجازی 
منتشر شده که انتشار آن ها عمدتا بدون 
هماهنگی قضائی صورت گرفته است. گفتنی 
است؛ انجام هرگونه مصاحبه و اطلاع رسانی 
درباره پرونده های قضائی و اتهامات متهمان 
و نحوه دستگیری آنان قبل از هماهنگی با 

مقامات قضائی ممنوع است. 

تحویل اجساد زائران ایرانی 
مدیرکل پزشکی قانوی لرستان گفت: 
اجساد زائران حادثه جسان - حولی عراق 
که روز هفتم شهریور ماه دچار حادثه 
شدند، تحویل بازماندگان آنها در لرستان 
شد. محمدرضا فارسی نژاد بیان کرد: هفتم 
شهریور ماه متاسفانه یک دستگاه ون حامل 
زائران ایرانی در کشور عراق دچار حادثه شد 
که از بین مسافران این خودرو هفت جسد 
کاملا سوخته بودند.  او اظهار کرد: به منظور 
بررسی و تشخیص هویت این افراد بلافاصله 
پزشکی قانونی ایلام، کرمانشاه و لرستان به 
عنوان استان های معین وارد عمل شدند 
و تیم بحران استان ایلام اجساد را مورد 
معاینه قرار داد که نمونه برداری های هویتی، 
دی ان ای و آزمایش های ژنتیکی از این 
اجساد تکمیل و با توجه به عدم وجود بانک 
هویت ژنتیکی در استان، نمونه های گرفته 

شده به استان کرمانشاه ارسال شد. 

واژگونی اتوبوس گردشگران 
در کرج

مدیر بحران فرمانداری کرج گفت: بامداد 
دیروز واژگونی اتوبوس در اتوبان کرج - 
قزوین در محدوده ترمینال شهید کلانتری 
۲ فوتی و ۲۹ مصدوم برجای گذاشت. کورش 
جعفری افزود: این اتوبوس پس از برخورد 
با نیوجرسی های محدوده ترمینال شهید 
کلانتری و افتادن روی خودروی۲۰۷ حادثه 
آفرین شد. این حادثه ۲ فوتی و ۲۹ مصدوم 
برجای گذاشت.  او بیان کرد: مصدومان به 
بیمارستان شهید مدنی کرج انتقال داده 
شده اند. جعفری یادآورشد: این حادثه حدود 
ساعت ۲ و نیم بامداد رخ داده و اتوبوس 
مربوط به گروه گردشگری بوده که پس از 
مسافر گیری از تهران و کرج به سمت قزوین 

در حرکت بوده است. 

چند میلیون زائر؟
رئیس پلیس گذرنامه فراجا گفت: از 
چهارشنبه هشتم شهریور ماه موج بازگشت 
زائران اربعین حسینی به داخل کشور آغاز 
شده است. سردار علی ذوالقدر با تأکید بر 
اینکه در ارتباط با صدور گذرنامه با عقب 
ماندگی مواجه نیستیم و کار به روز به جلو 
می رود، تصریح کرد: تقریباً اداره گذرنامه  
خلوت شده است. او که در یک برنامه 
رادیویی سخن می گفت، در بخشی دیگر 
از صحبت های خود گفت: از اول ماه صفر 
تاکنون بیش از دو میلیون و ششصد هزار نفر 
زائر از مرزهای کشور خارج شده اند و ۷۰۰ 
هزار نفر نیز به داخل کشور بازگشته اند و ما 
از چهارشنبه هشتم شهریور ماه شاهد آغاز 
موج بازگشت زائران به داخل کشور هستیم. 
رئیس پلیس گذرنامه فراجا با بیان اینکه 
بیش ترین تردد زائران به ترتیب از مرزهای 
مهران، شلمچه، خسروی و چذابه صورت 
گرفته است، خاطرنشان کرد: ۴ درصد از 
سفر به عتبات عالیات در این ایام از طریق 

مرز هوایی انجام شده است. 

پرونده دافی به قوه قضائیه 
ارجاع داده شد

 وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی پرونده 
شرکت تبلیغاتی دافی که مرتکب تخلف شده 
است را به دادگاه ارجاع داد. به گزارش مرکز 
روابط عمومی و اطلاع رسانی، وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی به عنوان متولی امر فرهنگ 
و محل صدور مجوز مطابق قانون تبلیغات 
پرونده شرکت دافی که بدون اخذ مجوز لازم 
و با یک آهنگ مبتذل محصولات خود را 

تبلیغ کرده بود را به قوه قضائیه ارجاع داد. 

گرایش به رشته زیبایی 
خطرناک تر از مهاجرت

منصور جعفری نمین، رئیس شورای 
عالی نظام پزشکی در نخستین گردهمایی 
بزرگ متخصصین زنان و زایمان استان 
گیلان، با اشاره به اینکه گرایش پزشکان به 
رشته زیبایی خیلی خطرناک تر از مهاجرت 
پزشکان به کشورهای دیگر است، اظهار کرد: 
جراحی زیبایی با بسامد بسیار وسیعی که 
در جامعه ایرانی پیدا کرده، تبعات متعددی 
داشته و دارد که شاید مهم ترین چالش 
آن، خالی شدن سایر ظرفیت های خدمات 

درمانی باشد. 

»آرمان ملی« اظهارات وزیر آموزش و پرورش درباره عادی بودن هزینه مدارس را  بررسی کرده؛ 

مدارسی به مثابه ماشین مدل بالا

آرمان ملی: پنجشنبه ۹ شهریور ویدئویی 
از رضا مرادصحرایی، وزیر آموزش و پرورش 
در شبکه های اجتماعی منتشر شد که درباره 
شهریه بالای مدارس غیرانتفاعی اینطور 
اظهار نظر می کرد: شما برای ماشین مدل 
بالا هم باید پول بیشتری بدهید! او گفت 
که »هزینه های بالای مدارس غیرانتفاعی 

عادی است.«
سوال مربوط به شهریه بالای مدارس 
غیرانتفاعی را المیرا شریفی مقدم، مجری 
صداوسیما در یک گفت وگوی خبری از وزیر 
پرسید بی آنکه به مرادصحرایی یادآوری 
کند که بنا به گفته های پیشین او و آنچه 
از فحوای کلامش برمی آمد، مدارس با هم 
تفاوتی ندارند و او به مسئولان هم توصیه 
کرده بود که فرزندان خود را در مدارس 
دولتی ثبت نام کنند. حالا و با این گفته وزیر 
آموزش و پرورش، حرف های گذشته نقض 
می شوند چرا که بنا به گفته مرادصحرایی، 
مدارس غیرانتفاعی مثل اتومبیل های بالایی 
هستند که قطعا باید برای داشتن آن ها پول 
بیشتری را هزینه کرد. اما چه کسی می تواند 
پول بیشتری را هزینه کند؟ متمول ها و افراد 
خاصی که قطعا به توصیه آقای وزیر گوش 
نداده و فرزندان خود را در مدارس دولتی 
ثبت نام نخواهند کرد؛ مدارسی که شبیه 

ماشین هایی با مدل های نازل هستند...
بد نیست به یک گوشه دیگر از صحبت های 
وزیر آموزش و پرورش هم اشاره کنیم و 
آن بحث عادی بودن هزینه های بالای 

مدارس غیر انتفاعی است؛ او با این گفته 
خود ناخواسته بر بالا بودن قیمت ها و عادی 
بودن آن برای مسئولان در همه زمینه ها 
از مدارس غیرانتفاعی تا خرید اتومبیل، 
صحه گذاشته. و البته این جمله او که »شاید 
خانواده دنبال چیز دیگری است، ما که نباید 
پولش را بدهیم!« که خود نمود بارز درگیر 
کردن خانواده ها و شهروندان ایرانی و قرار 
دادن آن ها در موقعیتی است که به ناچار تن 
به گرانی ها بدهند با این پاورقی که امکانات 
مدارس غیرانتفاعی با دولتی ها قابل قیاس 

نیستند. 
   درد بی مدرسه گی

اما از پاسخ وزیر آموزش و پرورش به شهریه 
مدارس که رسانه ها آن را عجیب خوانده اند 
اگر بگذریم بدنیست به این صحبت های 
همان روز آقای مرادصحرایی هم اشاره ای 
افتتاح  حاشیه  در  روز  همان  که  کنیم 
هنرستان شبانه روزی کشاورزی ۱۲ کلاسه 
شهرستان زابل، گفته که »اول مهر هیچ 
کلاس درسی نباید بدون معلم باشد.« به نظر 
افتتاح یک مدرسه در زابل اتفاق بسیار مهمی 
بوده که شخص وزیر خود برای افتتاح به آنجا 
رفته. این توضیح را هم بخوانید که وزیر گفته 
اول مهر هیچ مدسه ای نباید بی معلم باشد و 
این در حالی است که قطعا اول مهر، تعداد 
بسیاری از دانش آموزان در مدارسی مثل 
همان زابل و سیستان و بلوچستان و خیلی 

جاهای دیگر، بی مدرسه خواهند بود. 
آقای مرادصحرایی در همان افتتاحیه ای 

که به آن اشاره کردیم، گفته: در سال 
تحصیلی آینده، اولویت مهم وزارت آموزش 
و پرورش تلاش برای تأمین نیروی انسانی 
است. او توضیح داده که »از آغاز دولت 
سیزدهم در حوزه ساخت و ساز فضاهای 
آموزشی، ۲۸ هزار کلاس درس با اعتباری 
بالغ بر ۳۵ هزار میلیارد تومان در سراسر 
کشور احداث شد و امروز شاهد شتاب مدرسه 
سازی در جای جای ایران اسلامی به ویژه در 
استان سیستان و بلوچستان هستیم.« او 
همچنین افزوده که »سیستان و بلوچستان 
در شاخص های مختلف حوزه تعلیم و تربیت 
مورد توجه مسئولان ستادی است؛ به طوری 
که در تخصیص ردیف ها و اعتبارات مختلف 

جایگاه ویژه ای دارد.«
مرادصحرایی از افقی رو به آینده خبر داده 
که با ساخت بیش از ۸۵۰ کلاس درس در 
نیمه اول سال جاری در استان زابل، شکل 
گرفته. این وزیر گفته »در سال تحصیلی 
آینده اولویت مهم وزارت آموزش و پرورش 
تلاش برای تأمین نیروی انسانی و اینکه 
کلاسی بدون معلم نماند، خواهد بود؛ از 
همین روی برنامه ریزی کرده ایم تا موضوع 
تقویت و توسعه دانشگاه فرهنگیان در مناطق 
مختلف سیستان و بلوچستان و افزایش 
ظرفیت آن در سال های آینده محقق شود.«

   همه باید گزینش شوند 
اما بحث نیروی انسانی که مطرح می شود، 
بد نیست به این خبر نسبتا مهم در حوزه 
آموزش و پرورش که در خصوص گزینش 

نیروی انسانی این وزارتخانه است هم 
صحبت کنیم؛ ایرنا از زبان رئیس هسته 
گزینش وزارت آموزش و پرورش نوشته 
است که تمامی افراد مشغول به کار در این 
وزارتخانه حتی مدارس غیردولتی باید از 
مرحله گزینش عبور کنند و ادامه داده: به 
دلیل حساسیت بالای شغل معلمی گزینش 
در محورهای اخلاقی، اعتقادی و سیاسی 
اعلام نظر می کند و گزینش علمی این افراد 

قبل از این مرحله اتفاق می افتد. 
حسین داود الموسوی که روز پنجشنبه 
در دومین روز از همایش آموزشی و توجیهی 
روسای ادارات مدارس و مراکز غیردولتی 
و توسعه مشارکت های مردمی در اردوگاه 
شهید باهنر تهران حاضر بود، گفته است که 
برای تربیت و پرورش دانش آموزان متعهد 
و متدین باید در جذب نیروی انسانی دقت 
بیشتری کرد. او با اشاره به اینکه آموزش 
و پرورش مجموعه ای است که بیش از ۵۰ 
میلیون مخاطب دارد، افزوده: از این مجموعه 
بزرگ باید در جهت هم افزایی و پیشبرد 

اهداف نظام تعلیم و تربیت بهره جست. 
الموسوی توضیح داده که هسته گزینش 
برای جلب رضایت مردم سعی دارد نیروهای 
انسانی را که یکی از مهم ترین ارکان وزارت 
آموزش و پرورش هستند، به بهترین شکل 
انتخاب و وارد مجموعه کند. رئیس هسته 
گزینش وزارت آموزش و پرورش بر عدم به 
کارگیری نیروهای بدون گزینش در مدارس 

غیردولتی تاکید کرده. 

مرادصحرایی پیش تر به مسئولان توصیه کرده بود که فرزندان خود را در مدارس دولتی ثبت نام کنند 

 در اتفاقی دیگر از پله برقی های تهران، این بار دست یک کودک دیگر 
در پله برقی مترو ارم سبز گیر کرد

آرمان ملی: اخیرا پله برقی های تهران به سوژه ای ثابت 
برای بروز حوادث در تهران، پایتخت شلوغ کشور که همه 
امکانات به لحاظ زیست مردمی در آن تجمیع شده، بدل 
شده اند. امکانات اولیه ای که حداقل کاری که مدیران شهری 
می توانند انجام دهند، ایجاد ایمنی لازم جهت تردد عادی 
شهروندانی ست که استفاده از مترو یا بالا و پایین رفتن از پله ها 
برای عبور از پل های هوایی بخشی از کار یومیه آن ها محسوب 
می شود.  با جدیدترین اخبار مربوط به حوادث در خصوص پله 
برقی ها شروع می کنیم؛ اینکه روز پنجشنبه ساعت ۲۱:۱۳ 
دقیقه، دست راست یک کودک دیگر؛ پسربچه ۹ ساله  در 
شانه پله برقی محدوده ارم سبز، گیر کرد. خوشبختانه این 
بار دست کودک مثل دفعه پیش، قطع نشد و به گفته شرکت 
بهره برداری متروی تهران و حومه و آنچه در توضیحات این 
شرکت آمده، در این حادثه آسیب جدی به کودک وارد نشد 
و او توسط اورژانس به بیمارستان منتقل شد. مدیرعامل و 
مدیران خط ۴ مترو هم گفتند که برای پیگیری روند درمان 
مصدوم در بیمارستان حاضر شده اند. سایت شهر، هم نوشت 
که ضمن آرزوی بهبودی کامل برای این کودک، امیدوار 
هستند دیگر شاهد چنین حوادثی نباشند.  به نظر اگر هم 
حوادث پیش آمده برای شهروندانی که از پله برقی های 
شهر استفاده می کنند به دلیل ناایمن بودن شان نباشد، مثل 
مواردی که پله ها مسبب سقوط ده ها نفر و مصدوم شدن 
آن ها می شدند، باید علائم ایمنی و هشدار دهنده ای که برای 
استفاده از پله برقی ها به گونه ای باشد که همه آن را ببینند و 
متوجه شوند. مسئولان می گویند که این علائم در تمامی 
ایستگاه های مترو نصب هستند اما اگر شما هم استفاده کننده 
این وسایل باشید ممکن است تا حالا به چشمتان نخورده 
باشد. از طرفی آیا پله های برقی تا این حد آسان باید منجر به 
حادثه شوند؟ و اینکه نمی شود ایمنی بیشتری داشته باشند؟

   سقوط اول و دوم
سی ام خرداد بود که خبر رسید پله برقی ایستگاه متروی 
امام خمینی)ره( تهران سقوط کرده و ۴ نفر مصدوم شده اند. 
سقوط پله برقی ها اما برای بار دوم بود که اتفاق می افتاد؛ چند 
روز پیش از آن یعنی در بیست و چهارم خرداد هم یکی از پله 
برقی های ایستگاه شهید بهشتی خراب شد و سقوط کرد و ۱۸ 
نفر را مصدوم و عده ای از آن ها را راهی درمانگاه کرد و این در 
حالی بود که روز ۲۴ خرداد، مسئولان و مدیران شهری گفته 
بودند که تلاش می کنند تا چنین حوادثی در آینده 
رخ ندهد!  او همچنین گفته بود که 

توجه ویژه ای به تعمیر و نگهداری پله های برقی در مترو داریم 
و اینکه سال گذشته شاهد این بودیم که روغن های پله برقی ها 
سه سال تعویض نشده بود. درستی توضیح داده بود که 
مسافرانی که از خط ۳ به خط یک مترو وارد شدند در پله برقی 
رو به بالا دچار این سانحه شدند و ۱۸ نفر دچار مصدومیت 
شدند که ۱۱ نفر به صورت سرپایی درمان شده و هفت نفر به 
بیمارستان منتقل شدند همچنین از هفت مسافر مصدومی 
که به بیمارستان منتقل شده بودند تاکنون تنها یک نفر از 
بیمارستان ترخیص نشده است. به گفته او: تا آخرین لحظه 
پیگیر مداوای این شهروند خواهیم بود زیرا توجه به ایمنی 
و سلامت مسافران از اولویت های شرکت بهره برداری متروی 
تهران و حومه است و تلاش می کنیم تا چنین حوادثی در 
آینده رخ ندهد! نکته اینکه بعد از سقوط اول، مسعود درستی، 
مدیرعامل شرکت بهره برداری متروی تهران و حومه اعلام کرد 
که پس از ۳ سال تمام پله برقی های مترو روغن کاری شده اند؛ 
در واقع عدم روغن کاری علت حادثه اول دانسته شد و مردم 
هم این سوال برایشان پیش آمد که چرا این مدت روغن کاری 
نشده بودند. حادثه دوم اما فرضیه روغن کاری را هم با خطا 
مواجه کرد تااینکه محمد آقامیری در جلسه ای از شورای شهر 
تهران که بعد از سقوط دوم بود، گفت که پیشنهاد دارد تا در 
قالب یک دو فوریت نسبت به جمع کردن کل پله برقی ها اقدام 
کنند که این مصیبت از سر مردم باز شود، او توضیح داد که 
عمر بهینه پله برقی در فضای باز به نصف کاهش پیدا می کند 
و می دانید که قطعات یدکی ندارند و وقتی پله برقی خراب 
می شود قطعات را سرهم بندی می کنند.  شایان ذکر است که 
کمیسیون های مربوطه در شورای شهر تهران هنوز که هنوز 

است دلیلی برای سقوط پله برقی ها اعلام نکرده اند.

   قطع دست یک دختر 9 ساله
روزنامه »آرمان ملی« بعد از سقوط دوم نوشت: »در این 
دو حادثه مسئولینی که روغن کاریشان هم به نظر فایده ای 
نداشته، شانس آوردند که کسی فوت نشد اما آیا آن ها این را در 
نظر گرفته اند که افراد سالخورده، کودکان، زنان باردار و سایر 
افراد آسیب پذیرتر، اگر روی پله برقی ای باشند که دچار سقوط 

می شود، چه اتفاقاتی برای آن ها رخ می دهد؟!«
در حوادث سقوط پله برقی ها کسی فوت نشد و آسیب قطع 
عضو هم برای سقوط کنندگان رخ نداد اما در حادثه ای دیگر 
که به گیر کردن دست در این پله برقی ها مربوط می شد. 
حادثه جدی از راه رسید و  ۱۱ مرداد بود که خبر قطع دست 

یک دختر ۹ ساله در یکی از پله برقی های شهر تهران واقع 
در خیابان تختی، خیابان بیست ودوم دست به دست شد و 
آتش نشانی توضیح داد که »دختر بچه ۹ ساله در آغوش مادر 
بود و قسمت قطع شده در پله برقی گیر کرده بود که عوامل 
آتش نشانی در مدت کوتاهی با ایجاد یک فاصله قطعه جدا 
شده بدن را به مراکز درمانی اعزام کردند.« در گزارش های 
حاکی از اظهارات اعضای شورای شهر تهران، این حادثه به 
سهل انگاری کودک و مادرش نسبت داده شد اما بعدا اعلام شد 
که پرونده قضائی برای این موضوع تشکیل شده و دادستان 
تهران گفت: در رابطه با قطع عضو یک کودک ۹ساله در پله 
برقی خیابان تختی، پرونده قضائی در دادسرای تهران تشکیل 
شده واطلاعات تکمیلی در رابطه با این پرونده به سمع و نظر 

شهروندان خواهد رسید. 
   نوبت به پسربچه 9 ساله رسید

به خبر اول یعنی جدیدترین خبر برمی گردیم؛ گیر کردن 
دست یک پسربچه لای پله برقی مترو که اتفاقا او هم مثل 
دختربچه قبلی، ۹ ساله است؛ خبری که با توجه به آنچه 
مسئولان و مدیران مترو اعلام کرده اند این هم به بی توجهی 
خانواده ها و افراد برمی گردد. اینکه شهروندان و استفاده 
کننده ها از پله های برقی تا چه حد مقصرند خود جای بحث 
دارد که در گوشه ای از این گزارش هم به آن اشاره شد که این 
پله ها نباید به همین آسانی دردسرساز شوند چرا که به نظر 
نمی رسد این کودکان که همراه خانواده های خود سوار پله 
برقی ها شدند، کار خاصی با این پله ها انجام داده و آن را آسیب 
پذیر کرده باشند. از طرفی در این حوادث خصوصا در مورد 
قطع عضو دختربچه ۹ ساله، مسئولان هم اظهاراتی داشتند 
که گواه بر کوتاهی خود آن ها هم داشت؛ آن موقع، رئیس 
کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای شهر تهران به تقصیر 
و کوتاهی مسئولان هم اشاره کرده و با بیان اینکه پله برقی 
نباید قتلگاه شهروندان باشد، گفت که باید ایمنی پله برقی ها 
را بالا ببریم تا مردم با خیال آسوده از آن استفاده کنند. جعفر 
تشکری هاشمی این را الزامی دانست که شهرداری حتما باید از 
خانواده کودک آسیب دیده دلجویی کند و گفت که این رویکرد 
نادرستی است که بعد از وقوع هر حادثه، مدیریت شهری خود 
مردم را مقصر جلوه بدهد. او گفته بود که پله برقی برای راحتی 
مردم در خیابان نصب می شود و قرار نیست این پله ها )محل 
صدمه و قتلگاه( برای شهروندان باشد، بنابراین اگر یک پله 
نقص دارد یا آسیب پذیر است، باید مشکل آن را برطرف کنند 

تا مردم بتوانند با ایمنی و امنیت در پله برقی ها تردد کنند. 

 »آرمان ملی« عملکرد مدیریت شهری در ایجاد امکانات رفت و آمد شهروندان 
را از نظر گذرانده؛ 

پله برقـی های دردسرساز


